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INTERVIEW

De Statenverkiezingen naderen met rasse schreden. SGPost sprak met de 
nummers 1 en 2 van de SGP-kandidatenlijst: Statenleden Klaas Ruitenberg en 

Gerrit Averesch. Over drukke tijden en het wezen van christelijke politiek.

Principieel en betrouwbaar voor 

Gelderland

Hoe leven jullie naar de verkiezingsdatum toe?
Klaas: „We zijn druk met de voorbereidingen. Het verkie-
zingsprogramma is klaar. Nu is het vooral afspraken voor 
debatten in de agenda inpassen. Het is een volle periode, 
want het gewone 
werk gaat ook 
door.”

Gerrit: „We heb-
ben gelukkig 
een uitstekende 
campagnecom-
missie, die alles 
in goede banen 
leidt. Ik voel wei-
nig spanning over 
de verkiezingen 
zelf, want de SGP 
is gelukkig altijd 
heel stabiel. Wel 
is het spannend 
of we een derde 
zetel behalen, 
dus voor de num-
mer 3, Lourens 
van Bruchem, is 
het anders dan 
voor ons.”

Wat zijn de be-
langrijkste punten 
voor de SGP bij deze verkiezingen?
Gerrit: „Ik noem een top drie, die aan mijn portefeuille is 
gerelateerd. In de eerste plaats het openbaar vervoer. Er 
komt een nieuwe concessieverdeling. Vooral de bereikbaar-
heid van de buitengebieden wordt spannend. Ten tweede de 
hele stikstofproblematiek; die speelt over de verkiezingen 
heen. Gelderland heeft daar een mooi plan voor, waarin naar 
ons idee een goede balans tussen de boeren en andere be-
lasters is gevonden. Als derde de energietransitie, die veel 
aandacht zal vragen.”

Klaas: „Als eerste noem ik betrouwbaarheid. Juist als politi-
cus en overheid is dat heel belangrijk. In de tweede plaats 
het stikstofdossier. Hoe lossen we dat met elkaar op een 

goede manier op, zonder dat de plannen eenzijdig over de 
rug van de boeren worden uitgespeeld? Vooral in het kader 
van de groeiende wereldbevolking en de stijgende voedsel-
prijzen, zal de voedselvoorziening hét grote vraagstuk van 

de toekomst zijn. Daarin nemen de boeren een essentiële 
plaats in. Als laatste de woningbouw in de provincie. Er moe-
ten 100.000 woningen in Gelderland bij komen, maar daar is 
ook de nodige infrastructuur en mobiliteit voor nodig.”

Voor veel burgers staat de provincie ver van hen af. Hoe 
kun je de provincie zichtbaarder maken in de ogen van de 
burger?
Klaas: „ Voor de meeste mensen wordt de overheid pas 
belangrijk als er zaken aan de orde zijn die hen heel direct 
aangaan. Dat is bij de provincie niet altijd het geval. Als er 
ingrijpende besluiten moeten worden genomen, is het van 
groot belang dat je in contact met de betrokkenen treedt. 
Dat doen wij bijvoorbeeld door werkbezoeken te brengen, 
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variërend van boeren tot de papierfabriek.” 

Gerrit: „De vraag is of wij de provincie belangijker moeten maken. Ik vind het 
jammer dat de provincie minder zichtbaar is, maar dat veranderen is geen doel 
op zich. Ik snap ook dat mensen keuzes maken als het om politieke interesse 
gaat.”

Wat is volgens jullie de essentie van christelijke politiek?
Gerrit: „Dat we de Bijbel als uitgangspunt nemen voor ons politieke handelen. 
Niet als een papieren werkelijkheid, maar met een vertaling wat Gods Woord 
concreet voor Gelderland betekent. Dat betekent niet dat je op elke Staten-
vergadering met een Bijbeltekst aan kunt komen. Wel dat je doet wat je zegt 
en netjes met elkaar omgaat. Wat dat betreft heeft de SGP een naam hoog te 
houden.”

Klaas: „Christelijke politiek bedrijven bestaat niet alleen in woorden, maar 
ook -en vooral- in daden. Betrouwbaar zijn: zeg wat je doet en doe wat je zegt. 
En vóór alles geldt: liefde tot God boven alles én liefde tot de naaste. Met alle 
beperkingen die we daarin hebben.”

Hoeveel ruimte is daarvoor in de Staten van Gelderland?
Klaas: „Best wel veel, valt mij op. Het hangt ervan hoe je spreekt. Maar je merkt 
toch dat Gods Woord intrinsiek gezag heeft. Mensen worden stil als je uit de Bij-
bel citeert. Dat kan overigens alleen op zeer aangelegen momenten. Het maakt 
ook dat er doorgaans goed naar de SGP wordt geluisterd en dat men er bijna 
altijd van uitgaat dat het waar is wat wij zeggen. Tegelijkertijd moeten we ook 
constateren dat de huidige coalitiepartijen niet met een principiële partij als de 
SGP in één college wilden zitten. Hoewel wij wel aan het coalitieakkoord heb-
ben meegeschreven en actief hebben deelgenomen aan alle coalitie-overleggen 
tijdens deze periode.”

Gerrit: „Je kunt als SGP’er altijd je principiële geluid laten horen. Daar is ruimte 
en begrip voor. Ze weten ook dat dat bij ons hoort. Tegelijkertijd: als je een 
standpunt puur en alleen op Bijbelse grond verdedigt, schuiven ze het ook zo 
terzijde. Daarom moeten we soms ook pragmatisch zijn. Als we de zondagsrust 
verdedigen, koppelen we dat ook aan het aspect van maatschappelijk welzijn. 
Dan krijgen we een partij als de SP altijd mee.”

Richard Donk

advertentie

Vertrouwd verzorgd

Wij verzorgen begrafenissen (geen crematies)
in alle plaatsen op de Veluwe en omliggende gebieden.

Waarschijnlijk vertel ik u geen nieuws 
als ik zeg dat er verkiezingen voor de 
Provinciale Staten aanstaande zijn. Ik 
hoop dat 15 maart met rood potlood in 
uw agenda staat. Statenleden kiezen 
vervolgens de leden van de Eerste Ka-
mer. Na een prachtige stemmenwinst 
bij de gemeenteraadsverkiezingen 
hopen we ook nu weer op een flinke 
groei van het aantal SGP-stemmers. 
En daar hebt u invloed op. Als elke 
SGP-stemmer een andere stemgerech-
tigde kan overtuigen om op onze partij 
te stemmen, verdubbelen we. Over 
kieshulp gesproken.

We zijn blij met een betrokken achter-
ban. Raadswerk doe je niet voor jezelf. 
Je geeft stem aan de kiezers die je het 
vertrouwen gaven. Tegelijk telt het 
welzijn van iedere inwoner. Daarom is 
contact belangrijk. Om die reden bren-
gen we drie keer per jaar SGPost uit. 
We starten daarnaast met een online 
nieuwsbrief. En op de sociale media 
zijn we ook regelmatig te vinden. U 
steunt ons door u te abonneren en te 
volgen. Ook kunt u anderen wijzen 
op onze uitingen en oproepen zich 
te abonneren. Voor zowel de SGPost 
als de online nieuwsbrief kunt u zicht 
opgeven via sgp@apeldoorn.nl.

Uiteindelijk is in ons geen kracht. In 
al het werk zijn en blijven we diep 
afhankelijk van Gods zegen. Daarom 
is uw gebed voor ons werk van het 
grootste belang. U stut het SGP-werk 
met uw gebed om Gods hulp en Zijn 
zegen. Gevouwen handen en de roep 
om zegen over onze inspanningen 
stutten het SGP-werk, waar dat ook 
plaatsvindt. 

Jan Kloosterman

Stemmen, steunen 
en stutten
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Apeldoorn zet steeds meer in op lobby. Daardoor laten we horen en zien wat er 
hier mogelijk is. Ook vertellen we onze wensen. De SGP steunt dit werk omdat het 

nodig is om doelen uit het coalitieakkoord te bereiken.

Noodzaak en nut van lobby

et coalitieakkoord en kaders voor plannen zijn belang-
rijke documenten. Daarin wordt de richting aangeven 

voor allerlei plannen, zoals bijvoorbeeld het aantal wonin-
gen dat we willen bouwen of de plaats voor een nieuw be-
drijventerrein. Deze plannen worden uitgewerkt in concrete 
doelen.

Veel van onze plannen kunnen we als gemeente niet alleen 
realiseren. Soms is er toestemming nodig vanuit de pro-
vincie om ergens windmolens of een nieuwe woonwijk te 
bouwen. Een andere keer heb je subsidie van de Rijksover-
heid nodig om je plannen te kunnen uitvoeren. Het gevolg 
van lobby is dat ministers (recent nog minister Van der Wal 
en de Jonge) hier komen kijken met hun ambtenaren en ken-

nis nemen van plannen, wensen en kansen die er in onze 
gemeente en regio zijn.
Steeds vaker gaat lobby met een aantal gemeenten in een 
regio samen. De Regio Stedendriehoek is voor Apeldoorn 
belangrijk. Het is een samenwerking van de acht gemeen-
ten: Apeldoorn, Deventer, Zutphen, Epe, Brummen, Voorst, 
Heerde en Lochem. Samen werken deze gemeenten inten-
sief met elkaar aan opgaven, zoals mobiliteit, Regionale 
Energie Strategie, fietsroutes en de woonagenda. 
De SGP is positief over deze inzet. Als fractie steunen we het 
lobbywerk omdat het ons helpt om plannen om te zetten in 
daden. Dat helpt onze inwoners vooruit - en daar doen we 
het voor. 

Jan Kloosterman

H

Hondenbelasting moet omlaag

n de Raadsvergadering van 26 januari en de voorgaande 
PMA besprak de gemeenteraad een motie die het college 
vraagt voor de begrotingsbehandeling in 2022 te komen 

met scenario’s om de hondenbelasting af te schaffen of te 
verminderen. Hierbij is het uitgangspunt dat het voorzie-
ningenniveau (schoonhouden 
uitlaatveldjes, prullenbakken) 
voor inwoners op peil blijft. De 
inkomsten die we mislopen 
moeten natuurlijk wel verwerkt 
worden in de begroting. Het 
is een politieke keuze om de 
totale begroting te verkleinen 
als er geen of minder belasting 
binnenkomt. Een andere optie 
is om elders meer geld op te 
halen.

Doelbelasting 
Belangrijk is om te bedenken dat de hondenbelasting geen 
zogenaamde ”doelbelasting” is. Dat wil zeggen dat de hoe-
veelheid belasting niet afgestemd wordt op de kosten die 
gemaakt worden voor honden(bezitters). In de Apeldoornse 

praktijk komt het erop neer dat er totaal 795.000 euro op-
gehaald wordt, terwijl hiervan slechts 317.000 euro nodig is 
voor voorzieningen ten behoeve van honden(bezitters).
Daarnaast heeft Apeldoorn, ook in vergelijking met andere 
gemeenten, een vrij hoge hondenbelasting. Het gemiddelde 

tarief (inclusief gemeenten 
die geen hondenbelasting 
hebben) is namelijk 39,60 
euro, terwijl Apeldoornse 
hondenbezitters in 2023 75,21 
euro betalen (zie figuur 1). Ten 
slotte zijn er voor veel andere 
specifieke doelgroepen ook 
geen aparte belastingen (kat-
tenbezitters, wandelaars).
De SGP heeft dit voorstel 

samen met VVD, PvdD, SP en WijApeldoorn ingediend. Wij 
vinden het namelijk belangrijk dat er geen onnodige belas-
tingen worden geheven en pleiten voor lastenverlagingen. 
Daarom is het goed dat er rondom de aankomende begro-
ting goed afgewogen kan worden of deze belasting geheel 
of gedeeltelijk kan worden afgeschaft.

Matthias Bunt 

De hondenbelasting is een oude belasting, die al sinds de middeleeuwen wordt gehe-
ven. In Apeldoorn bedraagt deze belasting zo’n 75 euro per jaar. De SGP vindt het nodig 

om te onderzoeken of deze belasting kan worden afgeschaft of flink omlaag kan. 

I

Grafiek: het tarief van de hondenbelasting van 
verschillende gemeenten



D

5

Baronnenroute aan vernieuwing toe

H et college heeft daarom een nieuw ontwerp laten zien 
voor dit fietspad. De SGP is blij met dit vernieuwde 

ontwerp en stimuleert de verbetering van de fietsroutes in 
en door Apeldoorn.

Parallel aan de Zwolseweg gaat van Apeldoorn tot Vaas-
sen een prachtig fietspad, de 
Baronnenroute. In de Poli-
tieke Markt Apeldoorn lag er 
een vernieuwd plan klaar. In 
dit voorstel zou het fietspad 
verbreed worden, de voorrangs-
regels worden aangepast en 
verlichting worden toegevoegd 
aan gevaarlijke kruispunten. 
Door deze ‘upgrade’ zou de 
Baronnenroute een stuk veiliger 
worden en hoopt de gemeente 
mensen te motiveren wat vaker 
de fiets te pakken tussen Vaas-
sen en Apeldoorn.

Tijdens de PMA ontstond 
een aantal discussies over 
dit zogenoemd „versoberde” 
ontwerp. De voorrangsregels 
zijn namelijk gevarieerd over de 
route, waarbij sommige partijen 
de automobilist over de gehele 
route voorrang wilden geven 
en andere juist de fietser. De SGP vroeg zich af of dit in 
lijn was met de visie van verkeersdeskundigen en zou die 
voorrang willen geven in deze discussie.

Verbreding
Na een korte discussie omtrent veiligheid kwam nog een 
aantal andere zaken aan de orde. Een aantal partijen 
vond de versobering te radicaal en wilde verlichting en 
cultuurhistorische toevoegingen. Als SGP vonden we dit 
echter niet in lijn met het eerdere verzoek van de raad en 
de wensen van de buurtbewoners. Bovendien zou dit het 
proces weer vertragen.

Een laatste punt was de verbreding van twee naar 
drieënhalve meter. Hierdoor zouden er zes bomen moeten 
worden omgehakt. Bij het eerdere ontwerp waren dit er 
bijna dertig. De bomen worden overigens wel herplant, 
zoals het kapkader van de gemeente eist. De verbreding 
is noodzakelijk binnen de veiligheidsregelgeving en er is 

geprobeerd elke inbreuk op de natuur tot een minimum 
te beperken. Als SGP staan wij achter dit voorstel van het 
college, aangezien het fietspad de nodige verbetering 
krijgt, terwijl de mening van de belanghebbenden duide-
lijk is meegenomen. Omwonenden gaven in meerderheid 
aan een versoberd voorstel te willen zien. Wij zijn dank-

baar om te zien dat hun op- en aanmerkingen zijn meege-
nomen in dit vernieuwde plan.

Noodzakelijk compromis
Wij hadden graag gezien dat er geen natuur beschadigd 
wordt, maar zien ook de noodzaak om een veilig fietspad 
te creëren. Het is onze taak als rentmeesters om natuur 
waar mogelijk te behouden. In het kader van de 
veiligheidsregelgeving en de nodige verbetering van het 
fietspad zien wij dit echter als een noodzakelijk compro-
mis.

Wat betreft de voorrangsregels hebben wij vertrouwen 
in het werk van de ambtelijke dienst. Die heeft samen-
gewerkt met verkeersexperts. Een extra controle lijkt ons 
daarom overbodig. Een goed en veilig fietspad is voor ons 
symbool genoeg dat Apeldoorn een fietsstad is.

Pieter van Duijvenboden

Apeldoorn is een echte fietsstad. Bij zo’n fietsstad horen natuurlijk goed 
onderhouden en mooie fietspaden. De Baronnenroute gaat door een 

mooi stukje landschap, maar is zeker aan vernieuwing toe.
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it voorstel werd ingediend in de week dat precies 80 
jaar geleden het Apeldoornse Bosch op gruwelijke 

wijze werd ontruimd. Bij de herdenking van deze inktzwarte 
bladzijde uit de Apeldoornse geschiedenis sprak opperrab-
bijn Binyomin Jacobs de volgende woorden: „Het enige wat 
ervan over is, zijn namen. Laten we die niet vergeten.”
Dat een naam niet zomaar iets is, vertelde onze oud-wet-
houder Johan Kruithof, voorzitter van de stichting Herin-
neringscentrum Apeldoornse Bosch. Hij haalde diezelfde 
dag een Joods gezegde aan: „Pas als je naam is vergeten, 
ben jij vergeten.” De SGP wil dat deze namen nooit ver-
geten zullen worden. Het blijven noemen van die namen, 
van Apeldoornse inwoners die omgekomen zijn tijdens de 
Holocaust, is nodig. 

Naast de betrokkenen bij het Apeldoornse Bosch zijn ook 
honderden Joodse inwoners, Roma en Sinti, uit andere 
delen van de stad en de dorpen uitgeroeid. Al deze namen 
zijn opgenomen in het Nationaal Holocaust Namenmonu-
ment in Amsterdam. Dit monument bevat ruim 102.000 
stenen, met daarop de namen van de Nederlandse Holo-
caustslachtoffers die geen graf hebben.

Unaniem
Het is mogelijk om dit monument financieel te steunen 
door de namen van vermoorde mensen symbolisch te 
adopteren. Behalve veel particulieren hebben meer dan 
honderd gemeenten hun steun aan het monument uitge-
sproken door de namen van weggevoerde inwoners uit de 
eigen gemeente te adopteren. Apeldoorn sluit zich hier dus 
bij aan.
Dat de SGP hier niet als enige waarde aan hecht, blijkt 
uit het feit dat de motie unaniem werd aangenomen. Alle 
partijen willen met de SGP een signaal afgeven. De Holo-
caust hééft daadwerkelijk plaatsgevonden en dit had nooit 
mogen gebeuren.

De SGP kwam in het verleden overigens vaker met voorstel-
len hieromtrent. We zullen er alles aan doen om polarisa-
tie, discriminatie en antisemitisme tegen te gaan. Door het 
indienen van deze motie konden we ook een gebaar van 
meeleven tonen én onze verbondenheid uitspreken met 
de plaatselijke Joodse gemeenschap. Dat dit werd gewaar-
deerd bleek uit reacties die we hierover ontvingen. Ook dat 
is omzien naar elkaar.

Henk van de Weerd

Apeldoorn gaat alle namen van zijn inwoners die vermeld staan op het 
Nationaal Holocaust Namenmonument adopteren. De SGP-fractie kwam 

met een voorstel hiervoor. 

D

In de week van oudejaarsdag heeft de commissie oliebol-
len gebracht bij hulpverleners. In het verleden bezochten 
we rond de jaarwisseling de brandweer, de handhaving, de 
spoedeisendehulppost en een aantal zorginstellingen.
Elk jaar worden hulpverleners uitgekozen die een belang-
rijke maatschappelijke bijdrage leveren. Dit jaar zijn we 
langs geweest bij het politiebureau in Apeldoorn en het 
Hoogeland, een locatie voor beschermd wonen in Beekber-
gen. Het bezoek werd erg gewaardeerd. Men sprak over een 
blijk van liefde en waardering, in een tijd waarin iedereen 
voor zichzelf leeft.

Het was weer goed om in contact te zijn met hulpverleners. 
In de coronatijd is er veel aandacht voor hen geweest, 
maar de afgelopen tijd lijkt het alsof zij worden vergeten. 
Terwijl zij zich onverminderd hard blijven inzetten voor hun 
naasten die hulp nodig hebben. Als lokale SGP-jongeren 

wilden wij deze hulpverleners hartelijk bedanken voor hun 
inzet in 2022.

Anne-Ruth van den Berge

bedanken hulpverleners
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p maandagmorgen is er wekelijks minstens een uur 
overleg met ambtenaren over kwesties die spelen 

op het gebied van onderwijs en jeugdzorg. Maar ook in 
de loop van de week zijn hierover gesprekken, vergade-
ringen en bijeenkomsten. Het gaat dan over onderwerpen 
als kansengelijkheid, laaggeletterdheid, leerlingenver-
voer, schoolverzuim, veiligheid of andere kwesties op 
bepaalde scholen, het Centrum voor Jeugd en Gezin (CJG) 
en jeugdbescherming.
Om een beter zicht op de 
vraagstukken te krijgen, ga 
ik graag op werkbezoek. Dan 
valt mij vaak op hoe groot de 
passie in het onderwijs en de 
jeugdzorg is om kinderen en 
jongeren te ondersteunen.
Onlangs bezocht ik het Vroeg-
hulpcentrum Doggersbank in 
de buurt van het Mheenpark, 
waar kinderen van 0 tot 5 jaar 
met een ontwikkelachterstand 
worden geholpen. Het was 
mooi om te zien hoe de juffen 
een kind met bijvoorbeeld au-
tisme of een motorische beperking proberen iets te leren.

Prinsjes
Gelukkig gaat het bij de jeugd niet alleen om problemen. 
Velen zijn er die zich thuis, op school, op de vereniging 
en in de buurt positief ontwikkelen. Maar dat neemt niet 
weg dat er wel sprake is van meer zorgen. In Apeldoorn 
zijn al ruim 4000 kinderen die worden geholpen in de 
jeugdzorg.
In gesprekken met mensen uit het voortgezet onderwijs 
komt vaak naar voren dat een groot aantal jongeren 
kampt met mentale problemen. Ze hebben moeite met 
structuur en psychische druk. Sinds de coronatijd is dat 
nog erger geworden.
Een psycholoog van een instelling voor Jeugd GGZ wees 
er in een gesprek op dat de druk op jongeren hoog is. De 
samenleving vraagt veel. Bovendien beschouwen veel 
ouders hun kinderen als prinsjes en prinsesjes. Ze heb-
ben (te) hoge verwachtingen van hun kinderen, hetgeen 
de druk opvoert.
Maar de specialist wees er ook op dat menige jongere 
zelf door vooral de sociale media een verkeerd beeld 
van de werkelijkheid heeft. Op hun mobieltje zien ze 

hoe geweldig goed anderen het hebben met hun uiter-
lijk, kleding, scooter of wat dan ook. Dat roept het beeld 
op dat dit normaal is en dat kan leiden tot een negatief 
zelfbeeld en psychische problemen. Ook kampen veel 
jongeren met moeilijkheden omdat er thuis bijvoorbeeld 
sprake is van financiële zorgen of een vechtscheiding.
Verder wordt geconstateerd dat er sprake is van opvoe-
dingsverlegenheid. Hoe er met (puberende) kinderen 

moet worden omgegaan, is 
niet eenvoudig. De primaire 
verantwoordelijkheid voor de 
opvoeding ligt bij ouders. Als er 
problemen zijn, kan er onder-
steuning worden geboden. Zo 
stelt de gemeente geld be-
schikbaar voor opvoedingscur-
sussen. Als er meer hulp nodig 
is, kan er worden geholpen 
door bijvoorbeeld ondersteu-
ning thuis, het CJG, pleeggezin-
nen, dagopvang of het wonen 
in een instelling.
Maar dat zijn moeilijke en 
vaak langdurige trajecten. We 

zijn daarom aan het onderzoeken hoe we als gemeente 
samen met het onderwijs en de jeugdzorg de onder-
steuning kunnen verbeteren. Voor de SGP was dat bij de 
coalitiebesprekingen een speerpunt.

Rehobothschool
Als gemeente doen we veel ter ondersteuning van de 
jeugd. Een voorbeeld daarvan is ook de ingrijpende re-
novatie van de Rehobothschool in Uddel. Recent hebben 
we die geopend. De gemeente heeft hier een behoorlijk 
bedrag voor beschikbaar gesteld. Hiermee is de school 
echt mooi opgeknapt. Bovendien is er flink geïnvesteerd 
in ventilatie en duurzaamheid. Dat was hard nodig.
Belangrijk dat er in onze gemeente ook ruimte is voor 
onderwijs met de Bijbel als grondslag. Zo is dat in Ud-
del duidelijk ervaren: Rehoboth, de Heere heeft ruimte 
gemaakt.
Dat vraagt wel om gebed of de Heere het onderwijs wil 
zegenen, de kinderen wil helpen als er zorgen zijn en 
bovenal of Hij ook bij hen ruimte wil maken om Hem te 
dienen.

Henk van den Berge

Vanuit het college
Onderwijs en jeugdzorg zijn een belangrijk onderdeel van mijn 

wethoudersportefeuille. Op deze terreinen gebeurt veel. Opvallend zijn de 
vaak grote inzet van de mensen die er werken, maar ook de toenemende 

problemen bij jongeren.

De opening van de Rehobothschool in Uddel.

O
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oor veel burgers staat de provincie behoorlijk ver 
van hen af. Ze hebben doorgaans nauwelijks zicht 

op de taken en bevoegdheden van de Provinciale Staten. 
Maar als je naar de speerpunten uit het SGP-verkiezings-
programma kijkt, blijkt al snel dat in het provinciehuis 
wel degelijk zaken besloten worden die ons allemaal 
aangaan.

„De provincie is een onmisbare schakel 
tussen nationale en gemeentelijke over-
heden”, stelt het verkiezingsprogramma 
al direct vast. „Zo gaan provincies over 
veel ruimtelijke ordening en (milieu)
regelgeving buiten de bebouwde kom, 
provinciale (water)wegen, flora en fauna 
(natuur)beleid, toezicht op bedrijven met 
gevaarlijke stoffen.” En dat is slechts 
een greep uit de beleidsterreinen waar 
de Staten iets over te vertellen hebben.

Eigen plannen
De vraag is hoe de SGP daar specifiek 
mee omgaat. De partij staat voor alle 
inwoners van de provincie, is het uit-
gangspunt. Niet alleen door van hoger-
hand allerlei voorschriften en regels op 
te leggen, maar vooral ook door met 
belanghebbenden in gesprek te gaan. En 
ruimte te bieden voor eigen plannen en 
initiatieven.
Daarbij hanteert de SGP een aantal speerpunten. Vanuit 
de Bijbelse opdracht tot het bouwen en bewaren van de 
schepping, vraagt de partij aandacht voor een „vitaal 
buitengebied”. Dat vraagt om een verantwoord natuurbe-
heer. Kwaliteit gaat daarbij boven kwantiteit. Concreet: 
het is belangrijk dat er voldoende natuur is. Maar als 
het nodig is, moet ook tegen schade aan flora en fauna 
worden opgetreden. Zo pleit de SGP bijvoorbeeld voor 
voldoende nachtelijke jacht op vossen, om weide- en ak-
kervogels te beschermen. Ook de jacht op ganzen moet 
waar nodig worden uitgebreid om schade aan gewassen 
te voorkomen.

Stikstofbeleid
Een apart hoofdstuk vormt in dit verband het stikstof-
beleid, dat de laatste jaren ook landelijk hoog op de 
politieke agenda staat. De SGP vindt dat alle betrokken 
partijen moeten bijdragen in de reductie van stikstof. 
Dus niet alleen boeren, maar ook de industrie, de ener-

giesector en bedrijven die met vervoer en mobiliteit te 
maken hebben.
Speciale aandacht heeft de SGP voor de boeren. Niet al-
les zal meer op één plek kunnen en soms zullen bedrij-
ven vrijwillig moeten worden opgekocht. Toch moet er 
alles aan worden gedaan om de agrarische sector ruimte 
te bieden zich te ontwikkelen en te verbreden. „Onze 

agrarische sector is één van de grootste 
exporteurs ter wereld. Die positie moeten 
we zien te behouden.”

Zondagsrust
Bij een vitaal buitengebied, hoort ook het 
beheer van recreatievoorzieningen. De SGP 
wil dat doen vanuit Bijbelse normen en 
waarden. Belangrijk uitgangspunt is dat 
ontspanning niet ten koste mag gaan van 
de zondagsrust en -heiliging. Verder wil de 
partij vervuiling en ondermijning in recrea-
tiegebieden krachtig tegengaan. Dat laatste 
past ook in een volgend speerpunt: een ge-
zonde economie. De SGP streeft ernaar dat 
Gelderland een circulaire provincie wordt: 
tegengaan van uitputting van grondstoffen 
en stimuleren van duurzaamheid. Dat alles 
wel binnen realistische mogelijkheden. 
Afval dumpen moet streng worden beboet.

Speciale aandacht vraagt de SGP voor de 
leveringszekerheid van drinkwater. Daarom pleit de 
partij ervoor dat waterschappen hun zelfstandige positie 
behouden en niet met de provincie fuseren.
Mobiliteit is ook een aangelegen punt voor de SGP. Ver-
keersveiligheid en aandacht voor preventie staan bij de 
partij hoog in het vaandel.

Gods dienares
Dat alles staat of valt met betrouwbaar besturen. Vanuit 
de gedachte dat de overheid Gods dienares is, wil de 
SGP zich constructief opstellen in het openbaar bestuur. 
Tegelijkertijd vraagt dat ook om het bewaken van een 
aantal belangrijke uitgangspunten, zoals: een sober en 
verantwoord financieel beleid, geen nieuwe bestuurlijke 
structuren, maar een provincie met heldere kerntaken. 
Uitgevoerd door bestuurders die staan voor hun zaak, 
integer en betrouwbaar zijn en handelen vanuit het besef 
dat ze een ambt bekleden.

Richard Donk

V

Betrouwbaar en koersvast
Het liefhebben van God boven alles en de naaste als onszelf. Dat is de rode 

lijn in het SGP-verkiezingsprogramma voor de komende Statenverkiezingen. 
Dat vormt ook het uitgangspunt voor alle beleidsterreinen. Of het nu gaat om 

stikstof of openbaar vervoer.

Betrouwbaar
en koersvast
 Voor een vitaal 

 buitengebied!
 Voor een toekomst-

 bestendig Gelderland!
 Voor een betrouwbaar

 bestuur!

 gelderland.sgp.nl



VACATURE
(LEERLING) AUTOTECHNICUS / 

AUTOMONTEUR
Heb jij passie voor autotechniek?  

Let op: ervaring niet vereist!

VERKOOPADVISEUR COMMERCIËLE ZATERDAGKRACHT

Wij sleutelen aan mooie premium 
merken als Volvo, Polestar en 

Land Rover. Uiteraard doen we 
dit met modern gereedschap en 

geavanceerde apparatuur. 
Genieten op onze nieuwe 

locatie in Nunspeet!

Mudde Kok Automotive neemt  
de persoonlijke ontwikkeling van 
 haar medewerkers serieus. Wil jij  

je ontwikkelen tot EV specialist 
of APK keurmeester? Het behoort 

allemaal tot de mogelijkheden  
bij Mudde Kok Automotive!

Bij Mudde Kok Automotive verstaan 
we ons vak en lossen we technische 

problemen graag op. Ben jij de 
vakman die out of the box mee wil 
denken voor het beste resultaat?! 

Dan ben je bij Mudde Kok 
Automotive aan het juiste adres!

PREMIUM MERKEN PERSOONLIJKE ONTWIKKELING VAKMANSCHAP

Bekijk de complete vacature op
muddekok.nl/autotechnicus

Waarom werken bij Mudde Kok Automotive? 

AUTOTECHNICUS
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Politiek kan wel eens een ver-van-je-bed-show lijken. Welke dingen kan ik ei-
genlijk als inwoner van Apeldoorn van de gemeente vragen? Wanneer kan ik mijn 

mening geven? Dit soort vragen komt aan bod in de verordening over 
burgerparticipatie. De SGP is voorstander van een goed gesprek met inwoners.

Burgerparticipatie twee kanten stimuleren

e gemeente Apeldoorn telt ruim 165.000 inwoners. Die 
worden in de gemeenteraad vertegenwoordigd door 39 

raadsleden, van wie twee namens de SGP.
Tijdens een recente politiek markt werd de nieuwe verorde-
ning burgerparticipatie gepresenteerd. Die gaat uit van een 
actieve rol van de gemeente én een actieve rol van de bur-
ger. Bij bepaalde besluiten, zoals vernieuwing van een weg 
of fietspad in een wijk, heeft de gemeente inbreng nodig van 
belanghebbenden: de wijkbewoners en gebruikers. De amb-
telijke dienst van de gemeente zet zich daarom in om een zo 
breed en divers mogelijke selectie aan inwoners te spreken 
voordat ze tot actie over gaat.

Cruciaal punt
Voor de SGP is dit een cruciaal punt in onze democratie. Wij 
willen de burger mee laten denken met veranderingen en 
vernieuwingen in zijn of haar wijk. Daarnaast wil de ge-

meente ook de burger helpen bij eigen initiatieven en deze 
ondersteunen. De gemeente biedt inwoners een platform 
waar zij hun plannen kunnen indienen. De gemeente kan 
waar nodig financiële ondersteuning geven. Hier zijn mo-
gelijkheden voor inwoners om zelf direct invloed te hebben 
op hun omgeving. De gemeente hoort actief burgerschap te 
promoten en te faciliteren.

De SGP staat achter een betrokken gemeente met ruimte, 
oog en oor voor haar inwoners. In de participatieverordening 
is extra aandacht gegeven aan alle mogelijke betrokkenen 
en worden burgerinitiatieven verder aangemoedigd. Deze 
trend hoort voor ons bij een betrouwbare overheid. Wij zien 
deze verordening als een stap in de goede richting om de 
kloof tussen gemeente en inwoner te verkleinen.

Pieter van Duijvenboden

D

Op 19 Januari is de gemeenteraad op bezoek geweest bij het hoofdbureau van de 
politie in Apeldoorn. De SGP vindt veiligheid een belangrijk thema, daarom is het 

goed in gesprek te blijven met de politie over hoe het gesteld is met de veiligheid in 
Apeldoorn.

llereerst werd de gemeenteraad meegenomen in hoe 
de politie georganiseerd is en hoe het politiewerk in de 

gemeente Apeldoorn er zoal uit 
ziet. Het basisteam Apeldoorn (de 
mensen in het veld) bestaat uit zo’n 
210 mensen. Dit zijn bijvoorbeeld 
agenten en specialisten, maar ook 
baliemedewerkers om aangiften 
in ontvangst te nemen. Daarnaast 
behoren ook de dertien Apeldoornse 
wijkagenten tot het basisteam. Zij 
zijn de ogen en oren van de politie in 
de stad. Dat is van groot belang bij 
het tweede onderwerp dat besproken 
is: ondermijning. 

Ondermijning doet zich voor als de onderwereld de ‘boven-
wereld’ gebruikt, bijvoorbeeld om geld wit te wassen of drugs 
te verspreiden. Het aanpakken van deze praktijken heeft de 

speciale aandacht van de politie, maar vereist vooral opletten-
de burgers, die bij onraad contact opnemen. Verdachte zaken 

zijn bijvoorbeeld: gebouwen waar op 
rare tijdstippen mensen aankomen en 
snel weer vertrekken of overdreven veel 
beveiligingscamera’s.

Tenslotte is de gemeenteraad rondge-
leid door het gebouw van de gloednieu-
we meldkamer. Als deze meldkamer in 
gebruik is genomen, zal die de meldka-
mers van Hengelo, Arnhem en Apel-
doorn moeten gaan vervangen. De SGP 
vindt de nieuwe meldkamer een mooie 
en goede toevoeging aan Apeldoorn als 

veiligheidsstad. Laten we ook het komende 
jaar volop blijven investeren in een veilige gemeente!

Matthias Bunt

Op werkbezoek bij de politie

Nieuwe meldkamer Oost-Nederland

A
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Lourens van Bruchem is nummer drie op de kandidatenlijst voor de verkiezingen 
van de Provinciale Staten. Stephan Wiegman gaat met hem in gesprek om hem be-

ter te leren kennen. 

Wat doe je in het dagelijks leven?
„In het dagelijks leven zit ik in de olie. We hebben een 
bedrijf dat innovatieve technologieën ontwikkelt, waardoor 
onze klanten op een snellere, efficiëntere en milieuvriende-
lijkere manier werkzaamheden kunnen uitvoeren in olie- en 
gasputten op diepten van 5000 tot 10.000 meter.
Daarnaast voer ik voor Woord en Daad een aantal projec-
ten uit in West-Afrika. Daar zijn we in Benin, Burkina Faso, 
Ivoorkust en Mali bezig om de ‘gewone’ mensen een stem 
te geven. Vervolgens kunnen overheden ook hun inbreng 
meenemen als het gaat over kusterosie, ontbossing of 
goudwinning, waarbij veel kwik in de bodem terechtkomt. 
Daarnaast bemoei ik me ook met een aantal ”water for 
food projecten”. Dit werk is boei-
end en zo anders dan mijn dage-
lijkse werkzaamheden.”

Wat is de uitdaging in je vak?
„In West-Afrika is dat vooral men-
sen duurzaam helpen. Het onszelf 
overbodig maken, het is intens 
genieten als dat lukt. Ook daar zijn 
mensen met veel capaciteiten. Die 
mensen proberen wij te triggeren, 
waardoor zij waardevol worden 
voor hun omgeving. Een prachtige 
uitdaging. Werk in Afrika maakt 
ons Gelderlanders wel bescheiden. 
Ze leren ons daar een lesje afhankelijkheid.”

Wat is de mooiste plek in de provincie?
„Het gebied rondom de Linge, de langste rivier van Neder-
land.” 

Waarom SGP?
„Ik zit nu 17 jaar in de gemeenteraad voor deze oude partij. 
Waarom? Ik ben er zo van overtuigd dat wij een boodschap 
hebben. Wij hebben als SGP’ers een zeer grote verantwoor-
delijkheid in het christen zijn. Wat stralen we uit? Laten 
we het Woord van God af en toe in vergaderingen klinken, 
spreken we erover met collega-politici? De SGP combineert 
die boodschap met krachtige, eerlijke, op welzijn gerichte 
politiek. Dat wordt steeds belangrijker.” 

Zijn lokale partijen de toekomst?
„Nee, die hebben zeker niet de toekomst. Ze dragen bij 
aan de chaos in ons land. In ons land, in onze provincie 
hebben we partijen en mensen nodig met een langeter-

mijnvisie. Gebaseerd op een fundament, op hét Funda-
ment. Dat zorgt ervoor dat we niet egoïstisch opereren en 
niet voor kortetermijnsuccessen gaan.”

Wat is een uitdaging voor de SGP?
„Oprecht blijven in het laten doorklinken van het Woord. 
Ons niet laten meevoeren met de waan van de dag. We 
moeten onze medepolitici laten voelen en merken dat God 
niets uit de hand loopt. In dit kader moeten we er zijn voor 
onze medeburgers, maar wel in alle bescheidenheid. We 
hebben daarbij een geweldige boodschap naast ons poli-
tieke programma. Zeer waardevol, die reikt zelfs verder dan 
het leven op aarde.”  

Waar mogen ze je ’s nachts voor wakker maken?
„Voor een kus van mijn schat Maria.”

Stad of platteland?
„Platteland, want daar heb ik ruimte voor reflec-
tie.”

Boerenkool of pizza?
„Boerenkool.”

Favoriete sport?
„Wandelen.”

Favoriete boek?
„De Bijbel.” 

Waar ben je op zaterdag mee bezig?
„Als ik niet in het buitenland ben, dan begin ik de dag 
graag met een heerlijk ontbijt samen met mijn vrouw. Ik 
klus graag, vaak is er wel een lijstje van klussen rondom 
ons huis of bij onze kinderen in Apeldoorn en Boven-Har-
dinxveld.” 

Wat is de waarde van de zondag voor je?
„Bijzonder groot… Het gaat om de ontmoeting rondom 
Gods Woord, tijd voor ons gezin, gesprek en samenzijn. 
Rust is heilzaam voor iedereen. Daar kom je nog meer ach-
ter als je veel reist. Houd de zondag in ere!”

Welk Bijbelgedeelte spreekt je bijzonder aan?
„Het Paasevangelie. In het bijzonder de woorden “Hij 
leeft”. Waarom? Die woorden zijn mij tot zegen geweest na 
een donkere periode op tweede paasdag 2015. Een zegen 
die ik iedereen intens gun.”

In gesprek met Lourens van Bruchem
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SGP Apeldoorn is te spreken over de aandacht die het huidige college heeft voor 
de negatieve gevolgen van (v)echtscheidingen. Toch zijn we van mening dat er 
meer aan preventie gedaan kan worden. Want voorkomen is beter dan genezen.

aarlijks gaan in Nederland de ouders van ongeveer 
70.000 minderjarige kinderen uit elkaar. Ruim 7000 

scheidingen worden gezien als een complexe scheiding 
of vechtscheiding. Ouders hebben dan aanhoudende, 
ernstige conflicten en verliezen het belang en welzijn van 
hun kinderen te veel uit het oog. Naar schatting hebben 
hierdoor jaarlijks tussen de 10.000 en 14.000 kinderen 
ernstige hinder van de scheiding van hun ouders.

Relaties kunnen om verschillende redenen onder druk 
komen te staan. Uiteindelijk kan dit leiden tot een relatie-
crisis. Elke relatie is volgens SGP Apeldoorn het investeren 
waard. Daarom is het heel belangrijk passende hulp te 
bieden. Er bestaat een divers aanbod aan hulpverlening 
op dit gebied. Te denken valt aan relatietherapie of (ge-
zins-)coaching. Gericht op stellen die in een relatiecrisis 
zijn beland, of dreigen te belanden.

Winst
In de praktijk blijkt dat er in Apeldoorn bij vragen rondom 
scheiding voornamelijk ingezet wordt op het zo goed 
mogelijk laten verlopen van de echtscheiding. Kortgezegd: 
Hoe gaan we zo goed mogelijk uit elkaar? Volgens SGP 
Apeldoorn, en ook volgens deskundigen, is er nog veel 
winst te behalen op dit punt. Door ook de vraag centraal 
te stellen: Hoe blijven we zo goed mogelijk bij elkaar? Dus 
evenwichtiger informatie en mogelijkheden bieden in een 
periode waarin behoefte is aan hulp van buitenaf.
Niet alle partijen in de gemeenteraad delen deze opvat-
ting. Dit voorstel riep dan ook een heel aantal vragen en 
tegengeluiden op. Dat was te verwachten. In het verleden 
heeft de SGP vaker opgeroepen actief met dit thema aan 
de slag te gaan. Dat werd meestal niet overgenomen. Dit 
keer haalde de motie het wel. Doordat zowel alle andere 
coalitiepartijen (VVD, Lokaal Apeldoorn, GroenLinks SP) 
als CDA en ChristenUnie ons voorstel steunden, werd de 

motie aangenomen.

Warm thuis
Wethouder Henk van den Berge heeft toegezegd in het 
hulpverleningsaanbod van Samen055 relatietherapie op 
te nemen. Daarnaast zal hij ook voortvarend inzetten op 
het onderzoek ”Scheiden zonder schade”. Het doel van 
dit onderzoek is een sluitende, preventieve ketenaanpak 
rondom (v)echtscheidingen. We zijn als SGP Apeldoorn 
content met deze ontwikkelingen. Jongeren kunnen zich 
pas ontwikkelen als ze fysiek en mentaal veilig en gezond 
opgroeien. Een warm thuis is cruciaal! Niet alleen voor 
opgroeiende kinderen, maar ook voor de ouders zelf.

Henk van de Weerd

J



#Kies 
@Apeldoorn

Komende 15 maart kunt u twee 
belangrijke stemmen uitbrengen, 
waarvan er één dubbel telt. Een 
SGP-stem voor de Provinciale Staten 
(en dus naar de Eerste Kamer) en 
een SGP-stem voor het Waterschap. 
Heeft u een mening? Ga dan stem-
men. 

De natuurwaarde van niet-natuur-
gebieden is onbekend. Die waarde 
voor de mens moet beter worden 
aangetoond, zodat natuur ook 
buiten de afrastering gewaardeerd 
wordt. En gereguleerd, want de SGP 
intensiveert de jacht op vossen en 
ganzen om natuur te beschermen. 

Qua werkgelegenheid is het goed 
als seizoenarbeiders huisvesting 
krijgen bij de werklocatie en zo geen 
huis bezet houden voor permanente 
bewoners. Daarnaast wordt door de 
SGP geïnvesteerd in snelfietsroutes. 
Inclusief voldoende wild afschrik-
kende maatregelen, zodat u stevig 
kunt doorfietsen.  Hopelijk komt dit 
idee met een helmplicht en zonder 
gelijkwaardige kruispunten.
Andere prangende thema’s zijn stik-
stof, wolven, zondagsrust, indus-
trie, natuurinclusie en handhaving. 
Gemene deler is de beslisrol van de 
provincie. U heeft invloed op deze 
thema’s per rood potlood.

Bent u meer van de plaatselijke poli-
tiek? Dan is het aardig te vermelden 
dat de gemeente de hondenbelas-
ting schrapt. Hoe dan ook, stem bij 
de komende verkiezingen! 

Stephan Wiegman
15

Ook in Apeldoorn willen we energie besparen en het 

opwekken van energie duurzaam maken. De SGP vindt 

vanuit rentmeesterschap dat dit noodzakelijk is. Tegelijk 

blijven we kritisch op de haalbaarheid en betaalbaarheid 

van allerlei maatregelen. 

n het coalitieakkoord hebben we met overtuiging opgeschreven: „Voor 
de energietransitie geldt dat we geen tijd te verliezen hebben. We komen 

zo snel mogelijk met een actieplan.” Nu de huidige uitvoeringsagenda uit 
2017 afloopt, is er daarom in de Politieke Markt gesproken over dit nieuwe 
actieplan. Misschien is de energietransitie wel de grootste uitdaging waar 
Apeldoorn voor staat. 

Wat betekent energietransitie? Het is de overstap van het gebruik van 
fossiele brandstoffen naar duurzame en groene energie. Dat is nodig om 
zorg te dragen voor het behouden van een gezond en groen Apeldoorn. En 
dat is weer nodig om in onze gemeente fijn en comfortabel te wonen en 
werken. 

Fossiele brandstoffen zoals aardgas zullen voor een belangrijk deel wor-
den vervangen door elektrische oplossingen. Dit geldt bijvoorbeeld voor 
verwarmen en koken. Elektrische oplossingen zijn ook nodig voor bedrij-
ven en verkeer. Dat betekent een steeds grotere vraag naar duurzame 
elektriciteit.

De SGP heeft aangeven over concrete dilemma’s door te willen praten. Als 
een wijk van het aardgas wordt afgesloten, wat doet dat bijvoorbeeld met 
de waarde van woningen? Wat zijn de kosten van investeringen in isolatie 
en een warmtepomp met genoeg capaciteit? Wie gaat dat betalen? Er zijn 
genoeg duurzame wensen. Onze vraag is hoe snel we ze kunnen realiseren 
op een verantwoorde manier voor inwoners en gemeente.

Jan Kloosterman

Apeldoorn nog duurzamer

Het valt mij op dat we in Nederland nogal eens mopperen op de overheid. 
Soms is dat terecht: er zijn veel problemen. Als 18-jarige kijk ik graag voor-
uit. Als we klagen, moeten we ook gericht zijn op het vinden van oplossin-
gen. Laten we verantwoordelijkheid nemen en onze invloed aanwenden om 
mensen te kiezen die geschikt zijn om aan oplossingen voor problemen te 
werken.

Dat is een belangrijke opdracht voor de politiek. Politici moeten namens ons 
kiezen uit vele dilemma’s. Het is daarom belangrijk dat jongeren en ouderen 
gaan stemmen voor de komende provinciale verkiezingen op D.V. 15 maart. 
Al helemaal omdat uw stem een dubbele waarde heeft: de Eerste Kamerle-
den worden gekozen door de leden van de Provinciale Staten.

Mijn oproep aan jongeren en ouderen is daarom: ga stemmen. Ik zou zelf 
wel een goede partij weten, maar om verder geklaag te voorkomen laat ik 
die keuze verder aan u.

Harmen-Jan Kloosterman

I

Oproep om te stemmen



Exclusieve
buitenverblven
op maat

Koffie in de ochtendzon, een fne
plek om te werken of dineren met
vrienden. Bronkhorst ontwerpt en
realiseert uw buitenverblf op
maat. Puur vakmanschap.
Vraag onze brochure aan of
maak direct een afspraak op
bronkhorstbuitenleven.nl.


